赴泰國參加亞太區水產聯盟舉辦第 18 屆「亞洲區水生動物 健康諮詢小組會議」及 OIE「水生動物疾病診斷控制區域專 家諮詢會議」出國報告

生物研究組

陳怡芝 助理研究員

摘要

水產養殖是全球糧食行業中成長最快速的產業,而亞太地區在產值及產量均為全球水產養殖重心。為了解國際間最新水生動物疾病資訊,職奉派前去泰國參加亞太區水產聯盟於 2018 年 11 月 18、19 日舉辦的第 18 屆「亞洲區水生動物健康諮詢小組會議」及世界動物衛生組織於 11 月 20、21 日召開「水生動物疾病診斷控制區域專家諮詢會議」之「建立亞太地區水生動物健康區域合作框架之第一次特設指導委員會」。前兩天會議主要討論區域內水生動物疫情現況、新興疾病趨勢及對本區域的威脅。後兩天會議主要討論建立一區域性合作框架,及此一合作框架之重點工作主題、應列入之成員及執行項目與分工。藉由參與這些會議,不僅可以了解各國水生動物疾病疫情,亦有機會表達我國對國際新興水生動物疾病之防疫願景與需求,以提升我國防範國際新興水生動物疾病措施。

Reports on the '18th Meeting of the Asia Regional Advisory

Group on Aquatic Animal Health' and the '1st Meeting of the

ad hoc Steering Committee of the Regional Collaboration

Framework on Aquatic Animal Health in Asia and the

Pacific' in Bangkok, Thailand

I-Wen Chen

Abstract

Aquaculture is the fastest-growing food-producing sector in the world and the Asia-Pacific region has dominated global aquaculture production, both in quantity and value. In order to stay current with aquatic animal health research, Dr. Chen I-Wen was dispatched to the '18th Meeting of the Asia Regional Advisory Group on Aquatic Animal Health' held by the Network of Aquaculture Centres in Asia-Pacific (NACA) and the 1st Meeting of the ad hoc Steering Committee of the Regional Collaboration Framework on Aquatic Animal Health in Asia and the Pacific' held by the OIE in Bangkok, Thailand from November 18-21, 2018. The first two days of the meeting mainly involved discussions on regional aquatic animal health and the current threat of emerging diseases. The last two days of the meeting dealt with the establishment of a regional collaboration framework. The main topics of discussion included the key work topics for this cooperation framework, the members to be included, and the proposed activities for each topic. Through the meetings, we were able to ascertain the aquatic animal health status of other countries in the region, to express our vision and needs for global emerging aquatic diseases, and improve infection prevention measures.

https://rr-asia.oie.int/en/events/1st-meeting-of-the-ad-hoc-steering-committee-of-the-regional-collaboration-framework-on-aquatic-animal-health/

https://enaca.org/?id=1094&title=report-of-the-18th-regional-advisory-group-on-a quatic-animal-health